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SESJI RADY GMINY ORLA
z dnia 30 września 2016 r.

Obrady XV Sesji Rady Gminy Orla odbyły się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy
Orla w godzinach od 10 00- 10 50. W sesji wzięło udział 12 radnych. Radny Grzegorz Warchoł
Tomasz  Odzijewicz  oraz  Aleksander  Mirończuk  usprawiedliwili  swoją  nieobecność.  W
obradach  uczestniczyli:  Pan  Piotr  Selwesiuk  –  Wójt  Gminy,  Pani  Irena  Odzijewicz  –
Sekretarz Gminy, Pani  Joanna Onufryjuk – Skarbnik Gminy, Pan Waldemar Kudrewicz –
Komendant  Powiatowy Państwowej Straży  Pożarnej  w Bielsku Podlaskim, Pan Sławomir
Niczyporuk  -  Kierownik  Rewiru  Dzielnicowych  Komendy  Powiatowej  Policji  w  Bielsku
Podlaskim, Pan Marcin Parfieniuk – dzielnicowy gminy Orla  oraz sołtysi  poszczególnych
sołectw.
Listy obecności stanowią załączniki Nr 1, 2, 3 do protokołu.

Przebieg sesji protokołowała Pani Monika Ochrycewicz referent Urzędu Gminy Orla. 

Obradom  przewodniczył Pan  Aleksander  Klin  -  Przewodniczący  Rady  Gminy.
Przewodniczący Rady Gminy otworzył obrady XV sesji. Powitał radnych, osoby zaproszone
oraz sołtysów. Stwierdził, że na sali jest obecnych 12 z 15 radnych, a więc obrady Rady są
prawomocne.

Ad. 2. Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt porządku obrad. Przypomniał, iż
został on radnym przedstawiony w zaproszeniach na sesję. 
Zaproszenia stanowią załączniki Nr 4, 5, 6, 7 do protokołu. 
Zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  do  projektu  porządku  obrad  będą  zgłaszane  uwagi  bądź
propozycje zmian.

Do  porządku obrad wniosków i  uwag nie  wniesiono wobec czego Przewodniczący Rady
Gminy Orla zarządził głosowanie nad jego przyjęciem.
Rada  Gminy  w  zarządzonym  jawnym  głosowaniu  (12  głosami  ,,za”,  0  -  ,,przeciw”,  
0 – ,,wstrz.”) przyjęła następujący porządek obrad:

1) Otwarcie sesji.
2) Przyjęcie porządku obrad.
3) Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4) Rozpatrzenie informacji o realizacji zadań gminy w okresie między sesjami.
5) Analiza informacji o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie gminy

Orla. 
6) Analiza informacji o realizacji zadań w zakresie ochrony przeciwpożarowej na terenie

gminy Orla. 
7) Podjęcie uchwał Rady Gminy Orla:

a) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 r.,
b) w sprawie  udzielenia  pomocy finansowej  Powiatowi  Bielskiemu w Bielsku

Podlaskim  na  dofinansowanie  opracowania  dokumentacji  geodezyjnej  i
projektowo  –  kosztorysowej  na  „Przebudowę  ulicy  w  miejscowości
Paszkowszczyzna”.

8) Wnioski, interpelacje i zapytania radnych.
9) Odpowiedzi na wnioski, interpelacje i zapytania.



10)Wolne wnioski.
11) Zakończenie obrad. 

Ad.  3.  Przewodniczący  Rady  Gminy zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  do  protokołu  z
poprzedniej sesji będą wnoszone uwagi bądź zastrzeżenia. 
Uwag i zastrzeżeń do protokołu nie wniesiono, wobec czego Przewodniczący zaproponował
jego przyjęcie bez odczytania. 
Rada Gminy w wyniku jawnego głosowania (za – 12,  przeciw – 0, wstrz. – 0) przyjęła bez
odczytania Protokół Nr XIV/16 sesji Rady Gminy Orla z dnia 24 sierpnia 2016 r.

Ad. 4. Informację o realizacji zadań gminy w okresie między sesjami przedstawił Pan Piotr
Selwesiuk -  Wójt  Gminy Orla.  W wymienionym czasie  zostały  zrealizowane  następujące
zadania:

1) w  dniu  7  września  2016  r.  dokonano  końcowego  odbioru  robót  budowlanych
polegających  na „Przebudowie,  rozbudowie  i  nadbudowie  dawnego  budynku
mleczarni na świetlicę wiejską w miejscowości Szczyty-Nowodwory”. Wykonawcą
ww.  robót  budowlanych  było  Przedsiębiorstwo  Usług  Komunalnych  Sp.  z  o.  o.
z  Hajnówki,  które  wykonało  przedmiot  umowy  za  cenę  311 255,98  zł  brutto.
W  ramach  przebudowy  budynek  został  ocieplony  i  pokryty  blacho-dachówką,
zamontowano nową stolarkę okienną i drzwiową, wykonano instalacje: wodociągową,
sanitarną,  wentylacyjną,  elektryczną  i  odgromową  oraz  schody  i  podjazd  dla
niepełnosprawnych, a teren wokół budynku utwardzono kostką betonową. W budynku
powstała sala główna oraz zaplecze sanitarne i kuchenne;

2) w  dniu  9  września  2016  r.  dokonano  końcowego  odbioru  robót  budowlanych
polegających na  „Modernizacji  rolniczej drogi dojazdowej położonej w obrębie
wsi  Spiczki,  na  działce  ozn.  nr  geod.  242”.  Wykonawcą  ww.  robót  było
przedsiębiorstwo Usług Wielobranżowych Sp.  z  o.  o.  z  Bielska Podlaskiego,  które
wykonało przedmiot umowy za cenę 203 270,14 zł brutto. W dniu 5 września br. w
Urzędzie Marszałkowskim Województwa Podlaskiego w Białymstoku miało miejsce
uroczyste  podpisanie  umowy  na  dofinansowanie  przedmiotowego  zadania
inwestycyjnego  w postaci  dotacji  celowej  z  budżetu  województwa  podlaskiego  w
ramach  ochrony,  rekultywacji  i  poprawy  jakości  gruntów  rolnych  w  wysokości
101 600,00 zł. Przygotowano już wniosek o rozliczenie przedmiotowej dotacji;

3) trwają  prace  polegające  na  „Przebudowie  obiektu  sportowego  wraz  z  budową
urządzeń  lekkoatletycznych  i  infrastrukturą  towarzyszącą  w  miejscowości
Koszele”.  Wykonawcą  robót  budowlanych  jest  MARTINEX  Firma
Ogólno-Budowlana  Marcin  Soczewka  z  miejscowości  Zabiele.  W  ramach  robót
budowlanych o wartości  451 410,00 zł brutto, które winny zakończyć się do dnia 30
czerwca  2017  r.,  powstała  już  płyta  pełnowymiarowego  boisko  o  nawierzchni
trawiastej, rzutnia do pchnięcia kulą oraz skocznia do skoku w dal, a także zostały
ustawione  kontenery  szatniowe.  Gmina  Orla  została  zakwalifikowana  do
dofinansowania  projektu   przez  Ministra  Sportu  i  Turystyki  ze  środków Funduszu
Rozwoju  Kultury  Fizycznej  w  ramach  „Wieloletniego  Programu  Rozwoju  Bazy
Sportowej  Województwa  Podlaskiego”.  Wysokość  dofinansowania  wynosi
maksymalnie 30% kosztów kwalifikowanych zadania;

4) biuro Projektów i Usług Budowlanych mgr inż. Mirosław Jerzy Iwaniuk z Hajnówki
opracowało  dokumentację  projektowo-kosztorysową  dla  inwestycji  pn.:
„Przebudowa,  rozbudowa  drogi  gminnej  Nr  108278B  (ulicy  wsi)  Malinniki”.
Dokumentacja obejmuje wykonanie nawierzchni bitumicznej i  obustronnych poboczy



gruntowych,  poprawę  odwodnienia  drogi  poprzez  odmulenie  przydrożnych  rowów
oraz  wymianę  istniejących  przepustów  pod  koroną  drogi,  a  także  ustawienie
oznakowania  pionowego.  Na  przedmiotowe  zadanie  inwestycyjne  został
przygotowany i złożony w dniu 15 września br. wniosek o dofinansowanie w postaci
dotacji  celowej  z  budżetu  państwa  w  ramach  „Programu  rozwoju  gminnej
i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2019”; 

5) trwają  prace  polegające  na  „Remoncie  drogi  powiatowej  Nr 1654B na odcinku
Orla  –  Parcewo”.  Wykonawcą  robót  budowlanych  jest  Przedsiębiorstwo
Drogowo-Mostowe „MAKSBUD” Sp. z o. o. z Bielska Podlaskiego. W ich trakcie
zostanie  przebudowany  odcinek  drogi  o  długości  3,70  km.  Remont  polegający  na
ułożeniu dwóch warstw nakładki bitumicznej, utwardzeniu poboczy oraz przebudowie
mostu  (przepustu)  winien  zakończyć  się  do  dnia  10  października  br.  Gmina  Orla
udzieliła Powiatowi Bielskiemu w Bielsku Podlaskim pomocy finansowej w postaci
dotacji  celowej  z  budżetu  Gminy  Orla  na  realizację  przedmiotowego  zadania
inwestycyjnego w  wysokości 500 000,00 zł. Wartość całkowita zadania – to kwota.
1 280 000,00 zł brutto;

6) w dniu 31 sierpnia firma Środowisko i Innowacje Sp. z o.o. w Dobrowie zakończyła
realizację zadania dofinansowanego z WFOŚiG w Białymstoku oraz NFOŚiGW pod
nazwą  „Usuwanie  wyrobów  zawierających  azbest  z  terenu  gminy  Orla”.
Zdemontowano i odebrano wyroby zawierające azbest z 44 posesji w ilości 104,17
Mg. Koszt  realizacji  – 40 426,73 zł.  Dofinansowanie wynosi  31 809,00 zł,  środki
własne – 8 617,83 zł;

7) do  wyremontowanego  budynku  świetlicy  wiejskiej  w  miejscowości
Szczyty-Nowodwory zakupiono 50 szt.  krzeseł  drewnianych za  kwotę  3 255,00 zł
brutto oraz zamówiono stoły drewniane za kwotę 7 380,00 zł brutto. Ponadto zlecono
wykonanie mebli kuchennych za kwotę 4 900,00 zł brutto;

8) w dniu  12  września  2016  r.  rozesłano  zapytanie  ofertowe  na  wykonanie  remontu
w pomieszczeniu  znajdującym się  na  parterze  budynku  administracyjnego  Urzędu
Gminy  Orla,  które  zostało  przeznaczone  na  archiwum  zakładowe  urzędu.
W wyznaczonym terminie żaden z Wykonawców nie złożył oferty. Natomiast w dniu
20 września br.  Wykonawca WIKBUD Wiesław Kiśluk z  Siemiatycz złożył  ofertę
cenową na wykonanie przedmiotowego zadania opiewającą na kwotę 24 544,10 zł
brutto.  W  rezultacie  takie  roboty  remontowe  jak  rozebranie  ścianki  działowej,
demontaż grzejników i montaż nowych, tynkowanie i malowanie ścian, montaż drzwi
antywłamaniowych i rolet okiennych zostaną wykonane przez pracowników obsługi
Urzędu Gminy Orla. Prace polegające na wzmocnieniu stropu pod przedmiotowym
pomieszczeniem zostaną zlecone Przedsiębiorstwu Usług Komunalnych Sp. z o. o. z
Hajnówki za kwotę 3 606,27 zł brutto. Ponadto firmy zewnętrzne wykonają system
alarmowy i klimatyzację (szacowany koszt ok. 4700 zł);

9) wynajęto specjalistyczny podnośnik celem wycięcia drzewa w miejscowości Koszki
oraz podcięcia gałęzi w Orli przy budynkach Zespołu Szkół i Urzędu Gminy;

10) uzyskano pozwolenie na wycinkę, a następnie usunięto drzewa znajdujące się przy
garażach  samochodowych  na  placu  przy  budynku  Urzędu.  Zamówiono  także
wykonanie ogrodzenia z elementów betonowych za kwotę 6 205,00 zł brutto;

11) nawożono i równano własnym sprzętem drogi gminne w miejscowościach Gredele,
Koszele, Malinniki, Reduty, Wólka, a także równano drogi w miejscowości Spiczki;

12) trwają przygotowania do ogłoszenia przetargu na ubezpieczenie mienia gminy Orla;
13) w  dniu  28  września  2016  r.  w  sali  bankietowej  MAESTRO  odbyły  się  obchody

jubileuszu  50-lecia  pożycia  małżeńskiego.  Złote  Gody  świętowało  26  par
mieszkających na terenie naszej gminy.



Przewodniczący Rady Gminy podziękował Wójtowi Gminy Orla za wypowiedź. Następnie
zwrócił  się  do  radnych  z  zapytaniem,  czy  będą  zgłaszane  pytania,  bądź  uwagi  do
przedstawionych informacji.

Pytań oraz uwag radni nie zgłosili. 

Ad. 5. Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, iż informacja o stanie bezpieczeństwa i
porządku  publicznego  na  terenie  gminy Orla  była  przedmiotem analizy  na  posiedzeniach
komisji Rady Gminy Orla. Zwrócił się z zapytaniem, czy będą zgłaszane pytania bądź uwagi
w danym przedmiocie sprawy. 

 Radny M. Mincewicz zabrał głos w sprawie nagminnego przekraczania prędkości  przez
osoby jadące ciągnikami po ulicy Sienkiewicza w Orli. Podkreślił, że sprawa była zgłaszana
dla dzielnicowego, który tłumaczył się wysłaniem patroli zdaniem radnego patrol przyjeżdża
na 15 minut na wskazaną ulicę i to nie rozwiązuje problemu. Radny poprosił o załatwienie tej
sprawy.  Ponadto  poinformował,  że  oglądał  w telewizji  program,  w którym była  mowa o
konkursie na dodatkową nazwę, która widniałaby na radiowozach policyjnych. Zapytał czy
takie  nazwy  będą  także  na  policyjnych  samochodach  w  Bielsku  Podlaskim.  Kończąc
wypowiedź  stwierdził,  że  jeśli  chodzi  o  stan  bezpieczeństwa  to  on  wcale  nie  czuje  się
bezpiecznie. 

Pan Marcin Parfieniuk dzielnicowy gminy Orla wyjaśnił, że patrole ruchu drogowego były
wysyłane na ulicę Sienkiewicza w Orli niejednokrotnie i nie tak jak Pan Radny stwierdził
jeden raz na kwadrans,  a wielokrotnie  po 15 minut.  Kierowcy byli  karani  mandatowo za
przekraczanie prędkości. Dzielnicowy podkreślił także, że patrole będą wysyłane w dalszym
ciągu na teren Orli i obiecał również zwrócić się z prośbą do naczelnika ruchu drogowego, o
zwrócenie szczególnej uwagi, na patrolowanie ulicy Sienkiewicza. 

Radny E. Kalina poprosił o informację jaką dopuszczalną prędkość może rozwijać ciągnik w
terenie zabudowanym. 

Pan Marcin Parfieniuk dzielnicowy gminy Orla oznajmił, iż jest to prędkość do 40 km/h.

Głos  zabrał Pan  Sławomir  Niczyporuk  Kierownik  Rewiru  Dzielnicowych  Komendy
Powiatowej Policji w Bielsku Podlaskim wyjaśniając, iż na chwilę obecną nie ma przepisu
mówiącego o umieszczaniu innych napisów na radiowozach jak te które są. Jeżeli pojawią się
nowe przepisy to policja będzie się do nich stosować. W kwestii poczucia bezpieczeństwa
stwierdził,  że  jest  to  sprawa indywidualna każdego  z osobna,  niemniej  jednak uważa,  że
gmina  Orla  znajduje  się  na  czele  gmin  powiatu  bielskiego  w  kryterium  poczucia  stanu
bezpieczeństwa i porządku publicznego. 

Pan  Marek  Chmielewski  Sołtys  wsi  Orla włączając  się  do  dyskusji,  oznajmił,  że
mieszkańcy Orli zgłaszali mu problemy i uciążliwości związane z przekraczaniem prędkości
przez kierowców. Sprawa została zgłoszona dla dzielnicowego. Od tej pory w piątki i soboty
pojawiają się patrole policji na ulicach Orli i jest już spokojniej. 

Pan  Sławomir  Niczyporuk  Kierownik  Rewiru  Dzielnicowych  Komendy  Powiatowej
Policji w Bielsku Podlaskim  poinformował także, iż w ostatnim czasie została wdrożona
krajowa  mapa  zagrożeń  bezpieczeństwa,  która  pozwala  na  zgłaszanie  istniejącego



niebezpieczeństwa.  Informacje  prezentowane  na  mapach  uwzględniają  zarówno  wybrane
kategorie  przestępstw  i  wykroczeń  jak  i  zagrożenia,  które  w  subiektywnym  odczuciu
mieszkańców negatywnie wpływają na ich poczucie bezpieczeństwa. Zaznaczył, że strona nie
służy do  zgłaszania  potrzeby pilnej  interwencji  Policji.  W takich  sytuacjach  powinno się
dzwonić pod numer alarmowy 112. 

Radna M. Radziwoniuk poprosiła o informację czy Policja ma wpływ na oświetlenie przejść
dla pieszych. Po godzinie 22 w centrum Bielska Podlaskiego gasną latarnie, a co za tym idzie
jest ciemno i niebezpiecznie.

Pan  Sławomir  Niczyporuk  Kierownik  Rewiru  Dzielnicowych  Komendy  Powiatowej
Policji  w Bielsku Podlaskim  wyjaśnił,  że  Policja bezpośredniego wpływu na oświetlenie
uliczne  nie  ma,  natomiast  jeżeli  są  braki  w  infrastrukturze,  to  może  wnioskować  o  jej
poprawę, a także monitować sprawę. 

Innych pytań i uwag radni nie zgłosili.
Informacja stanowi załącznik Nr 8 do protokołu.

Ad. 6. Przewodniczący Rady Gminy przechodząc do omawiania kolejnego punktu porządku
obrad podkreślił, iż informacja o realizacji zadań w zakresie ochrony przeciwpożarowej na
terenie gminy Orla została radnym przekazana celem analizy wraz z materiałami na sesję
Rady Gminy. Poprosił o ewentualną dyskusję w danym przedmiocie obrad.

Głos  zabrał Pan  Waldemar Kudrewicz  –  Komendant  Powiatowy  Państwowej  Straży
Pożarnej w Bielsku Podlaskim. Przedstawił statystyki ukazujące zdarzenia oraz działania
ratownicze PSP i OSP powiatu bielskiego w omawianym okresie. Zwrócił uwagę na fakt, że
występuje tendencja spadkowa co do ilości pożarów na terenie gminy Orla. Czynnikiem temu
sprzyjającym w br. była pogoda. Nie za wysokie temperatury i deszcze przyczyniły się do nie
powstawania pożarów. Ponadto poinformował, że w ramach działań profilaktycznych w roku
ubiegłym  przeprowadzono  ćwiczenia  ratowniczo-pożarnicze  na  terenie  przedsiębiorstwa
Naftan,  natomiast  w tym roku ćwiczenia planowane są na terenie  zakładu produkcyjnego
„IKEA”.  Komendant  dodatkowo  przekazał,  że  w  przyszłym  tygodniu  na  terenie  Farmy
Wiatrowej  Orla  będą  prowadzone  ćwiczenia  przez  specjalistyczną  grupę  ratownictwa
wysokościowego z Białegostoku. Ćwiczenia mają na celu rozpoznanie terenu, co pozwoli w
razie ewentualnego niebezpieczeństwa na szybszą i sprawniejszą reakcję.  

Radny M. Mincewicz zabierając głos podkreślił, że ochrona przeciwpożarowa jest bardzo
ważna. Wyraził także zdziwienie, że jednostka PSP w Bielsku Podlaskim nie występowała
dotychczas do tutejszego Urzędu o dofinansowanie. Poprosił także o wyjaśnienie co dzieje się
w sytuacji gdy jest minusowa temperatura na zewnątrz, a trzeba jechać na pożar. Czy woda
nie zamarza w zbiornikach samochodów w takich warunkach?

Pan Waldemar Kudrewicz – KPPSP w BP podziękował za deklarację chęci pomocy ze
strony radnego. Wyjaśnił także, że PSP w Bielsku Podlaskim w ostatnim okresie pozyskała
środki  w  wysokości  108 000,00  zł  na  zakup  nowego  samochodu  strażackiego.  Straż
korzystała także ze wsparcia innych jednostek samorządu terytorialnego i jeżeli zajdzie taka
potrzeba to Komendant z przyjemnością wystąpi o wsparcie. Wspomniał także o staraniach
władz  gminy  o  włączenie  jednostki  OSP Malinniki  do  krajowego  systemu  ratowniczo  -
gaśniczego. W kwestii  niskich temperatur wyjaśnił,  że samochody strażackie stacjonują w
ogrzewanych garażach i temperatura nie stanowi problemu. 



Głos zabrał także Wójt Gminy, który odniósł się do wcześniejszych wypowiedzi. Sprostował
słowa  radnego  i  wyjaśnił,  że  w  ubiegłym  roku  wpłynął  wniosek  od  Państwowej  Straży
Pożarnej  w Bielsku Podlaskim z prośbą o dofinansowanie zakupu samochodów. Wniosek
opiewał na kwotę 6 000,00 zł i taka też kwota została przekazana dla jednostki w Bielsku
Podlaskim. Dodał także, że w przeciągu roku gmina Orla wydatkowała ponad 1 mln zł na
utrzymanie Ochotniczych Straży Pożarnych. W kwocie tej ujęty jest remont remizy OSP w
Orli oraz zakup samochodu dla OSP  w Malinnikach. 
Stwierdził, że podpisane zostało porozumienie z PSP w Bielsku Podlaskim o włączenie OSP
Malinniki do krajowego systemu ratownictwa. Wójt Gminy wyraził nadzieję, iż jednostka ta
zostanie zakwalifikowana do systemu, ponieważ spełnia ona określone wymogi, a do tego
położona  jest  przy  drodze  krajowej,  gdzie  ruch  jest  coraz  większy  ze  względu  na
przebudowane przejście graniczne w Połowcach. 

Przewodniczący poprosił radnych o zgłaszanie dodatkowych uwag lub zapytań. 
Radni nie zgłosili zastrzeżeń do przedstawionych materiałów oraz informacji.
Informacja stanowi załącznik Nr 9 do protokołu.

Przewodniczący  Rady  Gminy  Orla podziękował  przybyłym  gościom  za  obecność  oraz
przedstawione informacje po czym przedstawiciele PSP i KPP opuścili salę konferencyjną. 

Ad.  7.  Przewodniczący  Rady  Gminy  Orla przystąpił  do  realizacji  kolejnego  punktu
porządku obrad, a mianowicie podjęcia uchwał. Poinformował, iż pierwsza uchwała dotyczy
zmian w budżecie gminy na 2016 r. 
W związku z tym, iż pytań i uwag do uchwały radni nie zgłosili Przewodniczący Rady poddał
projekt pod głosowanie.
Rada  Gminy  w wyniku  jawnego  głosowania  (za  –  12,  przeciw –  0,  wstrz.  –  0)  podjęła
uchwałę Nr XV/101/16 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 r. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 10 do protokołu.

Kolejna uchwała dotyczyła  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu w
Bielsku Podlaskim na dofinansowanie opracowania dokumentacji geodezyjnej i projektowo -
kosztorysowej na „Przebudowę ulicy w miejscowości  Paszkowszczyzna”. Przewodniczący
Rady przypomniał, iż była ona przedmiotem dyskusji na posiedzeniach Komisji Rady Gminy
Orla. Zwrócił się z zapytaniem, czy będą do niej wnoszone uwagi bądź zapytania. W związku
z  tym,  iż  radni  nie  zgłosili  pytań  i  uwag  Przewodniczący  poddał  projekt  uchwały  pod
głosowanie.
W zarządzonym głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”
Rada Gminy Orla podjęła uchwałę Nr XV/102/16 w sprawie udzielenia pomocy finansowej
Powiatowi Bielskiemu w Bielsku Podlaskim na dofinansowanie opracowania dokumentacji
geodezyjnej  i  projektowo  -  kosztorysowej  na  „Przebudowę  ulicy  w  miejscowości
Paszkowszczyzna”.
Uchwała stanowi załącznik Nr 11 do protokołu.

Ad. 8. W punkcie wnioski, interpelacje i zapytania radnych głos zabrali:

Radny M. Mincewicz zgłosił potrzebę wymiany oznakowania pionowego przy skrzyżowaniu
ulic A. Czerwonej z ulicą Wyzwolenia w Orli, gdyż nakaz zatrzymywania się jest wyblakły, a
tym samym mało czytelny. 



Ad. 9.  Odpowiedzi na wnioski, interpelacje i zapytania udzielił:

Wójt  Gminy,  który  uznał  uwagę  Radnego  M.  Mincewicza  za  słuszną,  nadmieniając,  iż
sprawą zajęli się już kilka dni temu pracownicy Urzędu Gminy Orla. 

Ad. 10. W punkcie „wolne wnioski” głos zabrał:

Pan Marek Chmielewski Sołtys wsi Orla wnioskował o ustawienie tabliczek dojazdowych
na skrzyżowaniu ulic Sienkiewicza i Mickiewicza w Orli do gospodarstw Pana Michalewicza
i  Pana Gałuszewskiego.  Oba gospodarstwa są często  mylone co  wprowadza niepotrzebne
zamieszanie w ruchu drogowym przez jadące samochody dostawcze.

Wójt Gminy przychylił się oraz uznał wniosek za słuszny. 

Innych wypowiedzi w danym temacie nie odnotowano. 

Pan Antoni Gołub Sołtys wsi Dydule zabrał głos w sprawie coraz większej ilości zakazów
oraz nakazów w sprawie  afrykańskiego pomoru świń.  Podkreślił,  że  jego zdaniem te
działania nie  mają na celu walki  z  chorobą,  a  jedynie uprzykrzanie życia hodowcom
trzody  chlewnej.  Nawiązując  do  ekologii  stwierdził,  że  ochrona  bioróżnorodności  na
użytkach rolnych w dużej mierze uderza w rolników, ponieważ na obszarach chronionych
nie można rozwijać rolnictwa. Dodatkowo zwiększyła się populacja dzikiej zwierzyny,
która wychodząc nocą na żer niszczy uprawy oraz plony. To wszystko uderza w rolników,
którym jest i tak ciężko. Pan Antoni Gołub poprosił także o wyjaśnienie, co zrobić w
sytuacji, gdy gałęzie drzewa rosnącego na miedzy zwieszają się na posesję sąsiada. 

Pan Stefan Kukołka Sołtys wsi Szernie zgłosił, fakt zbudowania przez bobry żeremia, a tym
samym zrobienia tamy na przepuście na drodze między Szerniami, a Malinnikami. 

Przewodniczący Rady Gminy Orla zauważył, że przepust ten był już przez Gminną Spółkę
Wodną „Orlanka” w Orli czyszczony. Jest to droga powiatowa i należałoby zgłosić ten fakt do
Powiatu. 

Sekretarz Gminy  przypomniała, że sprawa została oficjalnie zgłoszona do PZD w Bielsku
Podlaskim. 

Wójt Gminy  poinformował,  że jeżeli  problem się powtórzy to  sprawa zostanie ponownie
zgłoszona do odpowiednich władz. 

Pan Stefan Kukołka Sołtys wsi Szernie stwierdził, że po oczyszczeniu przepustu w obecnej
chwili nie ma problemu. 

Wójt Gminy  odpowiadając na wcześniejsze zapytania wyjaśnił, że w kwestii ekologii czy
ASF-u Gmina czy też sam Wójt nie może nic zrobić, gdyż uprawnienia w danych sprawach
posiadają odpowiednie instytucje. W kwestii gałęzi, które zwieszają się nad posesją, należy
wezwać sąsiada do ich usunięcia poprzez wyznaczenie terminu. Natomiast jeżeli wezwanie
nie poskutkuje to można osobiście je przyciąć. 

Pan Antoni Gołub Sołtys wsi Dydule zauważył, że jest chyba przepis mówiący o minimalnej
granicy, która powinna być zachowana przy sadzeniu drzew czy lasu. 

Wójt Gminy  stwierdził,  że  albo  rozmowa toczy się  na temat  przycinania gałęzi  albo  też
sadzenia drzew. 

Innych wypowiedzi w tym punkcie obrad nie odnotowano.



Ad.  13. W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  Gminy
podziękował radnym i osobom zaproszonym za udział w sesji po czym zamknął obrady.

    

      Protokołowała                           Przewodniczący Rady

Monika Ochrycewicz                   Aleksander Klin
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